

Національний університет «Києво-Могилянська академія»

Наукова бібліотека

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)
за лютий 2021 року**

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. Грицак Я. Й. Історик Ярослав Грицак: "2020-й увійде в нашу історію як ще один втрачений рік" / [спілкувалась] Ольга Бесперстова // Факты и комментарии. – 2021. – 14–20 января (№ 1–2). – С. 8.

Ярослав Грицак – український науковець, історик і публіцист, доктор історичних наук, професор Українського Католицького Університету, почесний професор Національного університету "Києво-Могилянська академія".

2. Десятерик Д. "Стоп-земля" і "Кришталевий Ведмідь". Український фільм відібрано в конкурс Берлінського кінофестивалю / Десятерик

Дмитро // День. – 2021. – 15 лютого. –

<https://day.kyiv.ua/uk/article/kultura/stop-zemlya-i-kryshtalevyy-vedmid>

Випускниця магістратури з журналістики (2012) Києво-Могилянської академії та викладачка документального кіно в Школі журналістики Києво-Могилянської академії Катерина Горностай з повнометражним дебютом "Стоп-земля" матиме світову прем'єру в конкурсі Generation 14plus в рамках Молодіжного форуму 71 Берлінського кінофестивалю та вступить у змагання за "Кришталевого ведмеда".

3. Дзябко Ю. Як Мавка заговорила японською. Про святкування 150-річчя з дня народження Лесі Українки в Країні вранішнього сонця / Юлія Дзябко // День. – 2021. – 24 лютого (№ 33). –

<https://day.kyiv.ua/uk/article/cuspilstvo/yak-mavka-zagovoryla-yaponskoayu>

Викладач університету Мейджі, член Асоціації українців Японії Йошінарі Харада згадує навчання в Україні: "Через кілька років мені пощастило отримати державну стипендію Міністерства освіти Японії на дворічне навчання в Києво-Могилянській академії. Там я познайомився і отримав велику підтримку від літературознавця Володимира Моренця, мовознавиці Людмили Ціпцюри та соціолінгвістки Лариси Масенко. У Києві я отримав унікальну можливість вивчати Україну, за що завжди буду вдячний своїм викладачам".

4. Дорожня карта читача: рейтинг книжкової якості / Інф. "УМ" // Україна молода. – 2021. – 26–27 лютого (№ 19). – С. 14. –

<https://www.umoloda.kiev.ua/number/3699/164/154821/>

У сезоні-2020 XXII Всеукраїнського рейтингу "Книжка року" фіналістом став Дмитро Горбачов із книжкою "Лицарі голодного Ренесансу", лауреатом – Тарас Лютий з "Культурою припад і спротиву".

5. Жулинський М. Г. Леся Українка: духовне покликання митця / Микола Жулинський // Літературна Україна. – 2021. – 27 лютого (№ 4). – С. 1, 18–19.

Микола Жулинський – відомий культурний діяч, літературознавець, почесний професор НаУКМА.

6. Жулинський М. Г. Свобода, виборена Словом: до 150-річчя геніальної письменниці. Леся Українка: як "зробити Україну вже тепер політичною силою?" / Микола Жулинський // День. – 2021. – 19 лютого (№ 29–30). – <https://day.kyiv.ua/uk/article/istoriya-i-ya/svoboda-vyborena-slovom>

7. Кольоровий сніг в... Антарктиді. Причини та масштаби незвичного явища наші науковці з'ясують спільно з колегами з Кембриджу [електронний ресурс] // День. – 2021. – 16 лютого (№ 27). – <https://day.kyiv.ua/uk/article/taym-aut/kolorovyy-snig-v-antarktydi>

Директор Національного антарктичного наукового центру, випускник НаУКМА Євген Дикий про "цвітіння" снігу в районі нашої станції "Академік Вернадський" в Антарктиді.

8. Лук'янчук Г. Леся Українка – перший євроінтегратор України / Георгій Лук'янчук // Українське слово. – 2021. – 24 лютого – 9 березня (№ 9–10). – С. 6, 8, 13, 19.

До 150-річчя Лесі Українки відбувся ряд культурних подій, у яких взяли участь викладачі НаУКМА Володимир Єрмоленко, Тарас Лютий, Віра Агеєва та почесний професор Микола Жулинський.

9. Нагороди "людям Антарктики" // Освіта України. – 2021. – 15 лютого (№ 6). – С. 13.

Президент Володимир Зеленський поспілкувався з полярниками, які нині перебувають на станції "Академік Вернадський". У розмові взяв участь директор Національного антарктичного наукового центру, випускник НаУКМА Євген Дикий.

10. Пустовгар О. Відчайдушна спроба визволити Україну з-під московського царя / Олег Пустовгар // Слово Просвіти. – 2021. – 18–24 лютого (чис. 7). – С. 5.

Стаття присвячена Пилипу Орлику – українському політичному, державному і військовому діячу, випускнику Києво-Могилянської академії.

11. Пушкарчук А. Шити з шовку людей / Алла Пушкарчук // Голос України. – 2021. – 17 лютого (№ 29). – С. 8.

У видавництві "Фоліо" окремою збіркою вийшли вірші студентки НаУКМА, волонтерки медбатальйону "Госпітальєри" Ярини Чорногуз "Як вигинається воєнне коло", з передмовою викладача НаУКМА Тараса Лютого.

12. Родик К. Портрет ідеї: український маскаррад біографічної прози / Костянтин Родик // Україна молода. – 2021. – 9 лютого. – <https://www.umoloda.kiev.ua/number/3691/164/154309/>

У жанрі літературних спогадів згадано книгу викладача НаУКМА Володимира Єрмоленка "Плинні ідеології". – Київ : Дух і Літера, 2018.

13. Савенко В. Двадцять п'ять миттєвостей континенту майбутнього / Валерія Савенко // Голос України. – 2021. – 17 лютого (№ 29). – С. 4.

*В Музеї історії України відкрилася фотовиставка "Вікно до Антарктиди". На відкриття виставки завітав **Євген Дикий** – директор Національного антарктичного центру, випускник НаУКМА.*

14. Сюдюков І. Не буває чужого болю / Ігор Сюдюков // День. – 2021. – 17 лютого (№ 28). – <https://day.kyiv.ua/uk/article/den-ukrayiny/ne-buvaye-chuzhogo-bolyu>

*18 лютого день народження великого українця – **Джеймса Мейса**, викладача НаУКМА (в роках 1995–2004).*

15. Чадюк М. Віднайти українську оптику подій / Марія Чадюк // День. – 2021. – 12 лютого (№ 24–25). – <https://day.kyiv.ua/uk/article/ukrayinci-chytayte/vidnayty-ukrayinsku-optyku-podiy>

*Директор Центру досліджень історії та культури східноєвропейського єврейства НаУКМА, головний редактор видавництва "Дух і Літера" **Леонід Фінберг** про проєкт "Діагноз: війна", який нещодавно розпочали видавництво "Дух і Літера" та Українська асоціація військової медицини.*

16. Чадюк М. Традиції оживають. Книжка «Таємниця Могилянки і зниклий ключ» Юлії Стахівської як путівник по давній і сучасній Академії / Марія Чадюк // День. – 2021. – 19 лютого (№ 29-30). – <https://day.kyiv.ua/uk/article/ukrayinci-chytayte/tradyciyi-ozhyvayut>

*Огляд книжки випускниці НаУКМА **Юлії Стахівської** "Таємниця Могилянки і зниклий ключ".*

Журнали

17. Грицак Я. И. Второй подход / Ярослав Грицак // Новое время. – 2021. – 11 февраля (№ 5). – С. 8.

***Ярослав Грицак** – український науковець, історик і публіцист, доктор історичних наук, професор Українського Католицького Університету, почесний професор Національного університету "Києво-Могилянська академія".*

18. Грицак Я. И. Не бойтесь революций / Ярослав Грицак // Новое время страны. – 2021. – 25 февраля (№ 7). – С. 7.

19. Духнич О. Серийные убийцы / Ольга Духнич // Новое время страны. – 2021. – 25 февраля (№ 7). – С. 56–59.

Огляд книги Лоренса Різа "Гітлер і Сталін: тирані та Друга світова війна", перекладачкою якої є викладачка НаУКМА Катерина Дуса.

20. Литонинский В. Кому рейтинг друг / Валерий Литонинский // Корреспондент. – 2021. – 26 февраля (№ 4). – С. 18–21.

У статті згадано викладачів НаУКМА Олексія Гараня та Володимира Паніотто.

21. Островская-Люта О. Б. Ненадежность элит / Олеся Островская-Люта // Новое время. – 2021. – 4 февраля (№ 4). – С. 28.

Олеся Островська-Люта – арт-менеджерка та кураторка сучасного мистецтва, випускниця НаУКМА.

22. Стасів О. "Наша ментальність – піраміда без верху. Тому ми вижили" : [інтерв'ю] / текст: Ангеліна Кованда ; фото: Сергій Старостенко // Країна. – 2021. – 4 лютого (№ 5). – С. 14–17. – https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_nasha-mentalnist-piramida-bez-verhu-tomu-mi-vizhili/1012836

Остан Стасів – підприємець, випускник Києво-Могилянської бізнес-школи.

23. "Что будет с Украиной без денег МВФ?" / Иван Компан, Анатолий Амелин, ... Кира Рудик [и др.] // Новое время страны. – 2021. – 18 февраля (№ 6). – С. 10–11.

На запитання відповіла народна депутатка, голова партії «Голос», випускниця НаУКМА Кіра Рудик.

Інтернет-ресурси

24. "А можна скасувати іродів у мантиях?": під ОАСК відбулася акція на підтримку нового українського правопису [електронний ресурс] // Новинарня. – Електронні дані. – 2021. – 1 лютого. – <https://novynarnia.com/2021/02/01/pid-oask-aktsiya-na-pidtrymku/>

1 лютого під Окружним адміністративним судом міста Києва пройшла акція протесту "Проект: правопису-2019 бути!" проти рішення ОАСК від 28 січня 2021 року щодо скасування нового українського правопису. "Ми маємо відстояти це право – користуватися новою правописною системою", – наголосила викладачка Національного університету "Києво-Могилянська академія" Марія Зарінова.

25. Більше 52% українців виступають проти ввезення російської вакцини від COVID-19 – опитування [електронний ресурс] // MediaSapiens. – 2021. – 11 лютого. –

<https://ms.detector.media/trendi/post/26608/2021-02-11-bilshe-52-ukraintsiv-vystupayut-proty-vvezennya-rosiyskoi-vaktsyny-vid-sovid-19-opytuvannya/>

*Більшість українців – 52,8% – виступають проти ввезення російської вакцини від COVID-19. Такі дані отримала **Школа політичної аналітики НаУКМА** в результаті опитування, проведеного у січні 2021 року.*

26. В Українському домі стартує мистецький проєкт до 150-річчя Лесі Українки [електронний ресурс] // Укрінформ. – 2021. – 15 лютого. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3190940-v-ukrainskomu-domi-startue-mistekijj-proekt-do-150ricca-lesi-ukrainki.html>

*У Києві в Українському домі 25 лютого стартує мистецький проєкт до 150-річчя від дня народження Лесі Українки. Зокрема відбуватиметься Косач-talks – літературно-дискусійні платформи, в яких візьмуть участь всі найвідоміші дослідники творчості Лесі Українки. Це **Оксана Забужко, Віра Агеєва** (викладачка НаУКМА), **Тамара Гундорова** й ті упорядники, які працювали над повним зібранням її творів.*

27. Видано перший збірник наукових статей про Революцію Гідності [електронний ресурс] // Національний меморіальний комплекс Героїв Небесної Сотні – Музей Революції Гідності. Електронні дані. – 2021. – 25 лютого. – <http://maidanmuseum.org/uk/node/1425>

*23 лютого в Інформаційно-виставковому центрі-музею Майдану відбулася презентація наукового збірника "Революція Гідності: на шляху до історії". Він містить матеріали першого наукового форуму, який відбувся у Києві 12–13 грудня 2019 р. На захід завітали автори статей та учасники форуму, зокрема докторка культурології, викладачка Національного університету "Києво-Могилянська академія" **Руслана Демчук**.*

28. До 150-річного ювілею Лесі Українки на Волині презентують 14-томне видання її творів [електронний ресурс] // Волинські новини. – 2021. – 6 лютого. – <https://www.volynnews.com/news/all/do-150-richnoho-iuvileiu-lesi-ukrayinky-na-volyni-presentuiut-14-tomne-vy/>

*У лютому цього року відзначатиметься 150-річчя з дня народження Лесі Українки. До цієї дати було підготовано 14-томне видання її творів. У статті згадано про важливу роль у формуванні наукової концепції, упорядкуванні, організаційної роботи з підготовки видання професорки НаУКМА **Віри Агеєвої** та викладача НаУКМА **Ростислава Семківа**.*

29. Дух, що тіло рве до бою: революційні настрої українців на тлі протестів у Білорусі та РФ [електронний ресурс] // Укрінформ. – 2021. – 4 лютого. – <https://www.ukrinform.com/rubric-presshall/3181958-duh-so-tilo-rve-do-bou-revolucijni-nastroi-ukrainciv-na-tli-protestiv-u-bilorusi-ta-rf.html>

4 лютого, 14:00 – пресконференція, приурочена до дня народження знаної української соціологині, директорки Фонду "Демократичні ініціативи" імені І. Кучеріва Ірини Бекешкіної. Модератор: **Олексій Гарань** – науковий директор Фонду "Демократичні ініціативи" імені І. Кучеріва, професор політології НаУКМА.

30. Зеленський призначив Маркарову. Що відомо про першу жінку-посла в США [електронний ресурс] // BBC Україна. – Електронні дані. – 2021. – 25 лютого. – <https://www.bbc.com/ukrainian/news-56201725>

Володимир Зеленський призначив Оксану Маркарову Надзвичайним і Повноважним Послом України у Сполучених Штатах Америки. В 1999 році вона отримала ступінь магістра екології Києво-Могилянської академії.

31. Кабацій М. Чотири томи драматургії, фольклорні записи, листи. Яким буде повне зібрання творів Лесі Українки у 14-ти томах [електронний ресурс] / Марія Кабацій // Новое время. – Електронні дані. – 2021. – 12 лютого. – <https://nv.ua/ukr/art/zibrannya-tvoriv-lesi-ukrajinki-u-14-ti-tomah-yakim-bude-pershe-povne-vidannya-50141477.html>

25 лютого виповнюється 150 років від Дня народження Лесі Українки. У цей день в Києві буде презентовано повне зібрання її творів у 14-ти томах. «Над 14-томником працювали десять місяців безпосередньо, але попередня робота на перспективу тривала кілька років. Це безпрецедентні строки», – каже докторка філологічних наук, професорка Національного університету «Києво-Могилянська академія» Віра Агеєва.

32. Кондрашов В. Працюй, студенте! Києво-Могилянську академію перетворюють на ІТ-компанію [електронний ресурс] / Володимир Кондрашов // Новое время. – 2021. – 11 лютого. – <https://nv.ua/ukr/biz/tech/kiyev-mogilyanska-akademiya-peretvoryuyetsya-na-it-kompaniyu-novini-ukrajini-50141116.html>

Європейська асоціація програмної інженерії (EASE) і Києво-Могилянська академія домовилися про співпрацю, в межах якої студенти "могилянки" розроблятимуть програмні продукти для резидентів EASE.

33. Куліков А. "Ми ще не вийшли з постсовка, не вийшли з війни": навіщо Україні перехідне правосуддя? [електронний ресурс] : [аудіо] / ведучий Андрій Куліков // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – <https://hromadske.radio/podcasts/hromadska-hvylya/836854>

Викладачка НаУКМА Тетяна Кисельова в програмі Громадського радіо розповіла про правосуддя перехідного періоду.

34. Культурні та громадські діячі просять Київраду не виділяти землю для Меморіалу "Бабин Яр" [електронний ресурс] // Хмарочос. – 2021. – 16 лютого. – <https://hmarochos.kiev.ua/2021/02/16/kulturni-ta-gromadski-diyachi-prosyat-kyivradu-ne-vydilyaty-zemlyu-dlya-memorialu-babyn-yar/>

*18 лютого Київрада голосуватиме за передачу в оренду трьох земельних ділянок для проєкту Меморіального центру Голокосту "Бабин Яр". Низка громадських і культурних діячів, науковців, правозахисників, зокрема колишній президент Києво-Могилянської академії **Сергій Квіт** і почесний президент **В'ячеслав Брюховецький** звернулися до міського голови Києва та до депутатських фракцій Київради з проханням зняти це питання з розгляду.*

35. Онлайн-курс для викладачів та працівників адміністрації закладів вищої освіти "#blend_it: опануємо змішане навчання" [електронний ресурс] // Громадський простір. – 2021. – 15 лютого. –

https://www.prostir.ua/?news=onlajn-kurs-blend_it-opanujemo-zmishane-navchannya-dopomozhe-vykladacham-ta-administratsiji-zvo-vprovadyty-efektyvnu-dystantsijnu-osvitu

*Онлайн-курс "#blend_it: опануємо змішане навчання" допоможе викладачам та адміністрації ЗВО впровадити ефективну дистанційну освіту. Серед авторів курсу – **Ольга Бершадська** – керівниця Центру забезпечення якості освіти НаУКМА, викладачка, освітня тренерка.*

36. Перший Могилянський відкритий хакатон для студентів та молоді [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". - Електронні дані. – 2021. – 23 лютого. –

<https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4694-pershyi-mohylianskyi-vidkryti-khakaton-dlia-studentiv-ta-molodi>

Розпочато прийом заявок на участь у першому Могилянському відкритому хакатоні "Яскраві ідеї майбутніх лідерів. Енергетика. Екологія. Суспільство". Хакатон організовують Центр енергоменеджменту НаУКМА, факультет економічних наук та компанія-партнер "Мегатрейдинг" – надійний постачальник електричної енергії для бізнесу.

37. Стартував перший етап проєкту "Трансформація університету шляхом комплексної діагностики" [електронний ресурс] //

Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2021. – 19 лютого. –

<https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4692-startuvav-pershyi-etap-proiektu-transformatsiia-universytetu-shliakhom-kompleksnoi-diahnostyky>

16 лютого 2021 року відбулась установча онлайн зустріч Керівного комітету проєкту "Трансформація університету шляхом комплексної

діагностики". Під час зустрічі було створено орган управління проєктом – Керівний комітет. **Геннадія Зубка**, віце-прем'єр міністра України (2014–2019 рр.) обрано головою Керівного комітету. **Ірину Іванчик**, засновницю благодійного фонду "Повір у себе" – заступницею, а **Тетяну Ярошенко**, виконуючу обов'язки президента Києво-Могилянської академії – секретаркою.

38. Таран О. Оскарження правопису: студенти та викладачі прийшли до ОАСК на акцію протесту [електронний ресурс] / Олександр Таран, Віктор Сніжко // 5 канал. – 2021. – 1 лютого. –

<https://www.5.ua/suspilstvo/oskarzhennia-pravopysu-studenty-ta-vykladachi-pryishly-do-oask-na-aktsiiu-protestu-235668.html>

*Студенти Києво-Могилянської академії, університетів імені Шевченка та Карпенка-Карого прийшли до Окружного адмінсуду Києва виступати проти скасування нової редакції правопису. "Це не просто правила нові, нововведення, які не мають нічого під собою. Це також історія, про те, як у 27 році був укладений схожий правопис, "Скрипниківка", і в 33-му через русифікацію ми мали відмовитися від неї", – розповідає студентка Києво-Могилянської академії **Анастасія Костенко**.*

39. Троянов С. Зростання всупереч кризі. 5 причин, чому ІТ-ринок в Україні продовжує розвиватися [електронний ресурс] / Станіслав Троянов // На часі. – Електронні дані. – 2021. – 18 лютого. –

<https://nachasi.com/2021/02/18/it-market-ukraine-grow/>

Наприкінці 2020 року бізнес почав співпрацювати з ІТ-факультетом як з високотехнологічною компанією. Про це домовилися Києво-Могилянська академія та асоціація EASE. ІТ-компанія буде давати студентам завдання з розробки та наукових досліджень і допомагати з їх виконанням.

40. У НаУКМА стартує українсько-французький проєкт дослідження Голокосту [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. - 2021. – 25 лютого. –

<https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4696-u-naukma-startuie-ukrainsko-frantsuzkyi-proiekt-doslidzhennia-holokostu>

*Проєкт "Тягар пам'яті про Голокост в Україні: перехресні дослідження із Франції та України" виконуватиме Центр європейських гуманітарних досліджень НаУКМА під керівництвом **Костянтина Сігова**.*

41. Український інститут розпочав освітній марафон в рамках першого англomовного онлайн-курсу про Україну [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2021. – 1 лютого. –

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/3181899-ukrainskij-institut->

rozpocav-osvitnij-marafon-v-ramkah-persogo-anglomovnogo-onlajnkursu-pro-ukrainu.html

У першій лекції "Незалежна Україна" можна буде дізнатися більше про проголошення незалежності, найбільші революції за часів незалежної України, вектори й цілі зовнішньої політики нашої держави. Лекцію читає кандидат політичних наук, доцент, завідувач кафедри "Міжнародні відносини" НаУКМА, директор Школи політичної аналітики НаУКМА Максим Яковлєв.

42. Українські медійниці засуджують судовий вирок білоруським журналісткам Катерині Бахваловій та Дарії Чульцовій та висловлюють їм свою підтримку (заява) [електронний ресурс] // Детектор Медіа. – 2021. – 18 лютого. – <https://detector.media/community/article/185020/2021-02-18-ukrainski-mediynytsi-zasudzhuyut-sudovyy-vyrok-biloruskym-zhurnalistkam-kateryni-bakhvaloviy-ta-darii-chultsoviy-ta-vyslovlyuyut-im-svoyu-pidtrymku-zayava/>

Серед тих, хто підписав заяву – Олена Чуранова, фактчекерка проєкту StopFake.org, викладачка Могілянської школи журналістики.

43. Уряд повинен передати Гостиний двір громаді Києва – Кличко [електронний ресурс] // Главком. – Електронні дані. – 2021. – 11 лютого. – <https://glavcom.ua/kyiv/news/uryad-povinen-peredati-gostiniy-dvir-gromadi-kijeva-klichko-736038.html>

Віталій Кличко заявив, що місто готує здійснити реконструкцію Гостиного двору, створити в ньому громадський простір, музей Києва, розмістити інші експозиції, які вже були обговорені з громадськістю, з Києво-Могілянською академією.

Публікації викладачів НаУКМА

Газети

44. Андрощук Г. О. Китай має платити за бездротові технології / Геннадій Андрощук // Юридична газета. – 2021. – 9 лютого (№ 3). – С. 19.

45. Андрощук Г. О. СОТ відмовляється скасовувати положення TRIPS для препаратів від Covid-19 / Геннадій Андрощук // Юридична газета. – 2021. – 9 лютого (№ 3). – С. 25.

46. Брюховецька Л. І. Діалектика свободи. Екранізації драми "Камінний господар" Лесі Українки / Лариса Брюховецька // Літературна Україна. – 2021. – 27 лютого (№ 4). – С. 23.

47. Єрмоленко В. А. Про Європу і про Азію / Володимир Єрмоленко // Українська літературна газета. – 2021. – 12 лютого (№ 3). – С. 20.

48. Зі сторінки Уповноваженого із захисту державної мови // Слово Просвіти. – 2021. – 11–17 лютого (чис. 6). – С. 2.

У статті Лариса Масенко, професорка кафедри української мови НаУКМА, відповідає на питання, чи ефективний Закон України "Про забезпечення функціонування української мови як державної" без покарань.

49. Зятьєв С. Повернення до свого... 21 лютого – Міжнародний день рідної мови [електронний ресурс] / Сергій Зятьєв // День. – 2021. – 22 лютого. – <https://day.kyiv.ua/uk/article/podrobyci/povernennya-do-svogo>

Лариса Масенко – докторка філологічних наук, провідна наукова співробітниця Інституту української мови НАН, викладачка НаУКМА, про додаткові заходи, реалізація яких сприятиме утвердженню української мови.

50. Котенок В. М. Врятуймо русалку разом! Небайдужі мисткині готують екоперфоманс / Вікторія Котенок // Україна молода. – 2021. – 2 лютого (№ 8). – С. 13. – <https://www.umoloda.kiev.ua/number/3688/164/154087/>

51. Котенок В. М. Стук. Звук. Грюк. Удар, або Що люблю – те обираю!: у Національному театрі оперети для дітей ритми Африки доповнюють Україну музичну / Вікторія Котенок // Україна молода. – 2021. – 9 лютого (№ 11). – С. 12. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Kotenok_Stuk_Zvuk_Hriuk_Udar.pdf

52. Куди і ким спрямована національна університетська освіта і наука? : відкрите звернення до державного керівництва / Філіпчук Г., Масенко Л., Калакура Я., Василенко В. [та ін.] // Слово Просвіти. – 2021. – 11–17 лютого (чис. 6). – С. 1.

53. Лиховид І. Три проблеми вакцинації / Інна Лиховид, Оксана Миколіук // День. – 2021. – 15 лютого (№ 26). –

<https://day.kyiv.ua/ru/article/den-ukrainy/tri-problemi-vakcinaciyi>

Викладач кафедри соціології НаУКМА та генеральний директор Київського міжнародного інституту соціології (КМІС) Володимир Паніотто про ситуацію з Covid-19 в Україні у цифрах.

54. Масенко Л. Т. Назви вулиць і площ Києва: історія найменувань і перейменувань : [огляд] / Лариса Масенко // Слово Просвіти. – 2021. – 25 лютого – 3 березня (чис. 8). – С. 11.

Огляд довідника Дмитра Данильчука "Про кого розповідають назви вулиць: київські перейменування 1988–2019 років".

55. Невмержицкий Е. И. Вправе ли банк списать полученный из-за границы денежный перевод в счет погашения долга по кредиту / [подготовил] Сергей Курган // Факты. – 2021. – 4–10 февраля (№ 5). – С. 10.

56. Невмержицкий Е. И. Тысячи семей могут лишиться квартир из-за долгов по ипотеке / [подготовил] Сергей Курган // Факты. – 2021. – 18–24 февраля (№ 7). – С. 8.

57. Руденко Л. Київській молоді пропонують грант на навчання, щоб розкрити лідерський потенціал / Леонід Руденко // Вечірній Київ. – 2021. – 16 лютого. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/49651/>

Викладач кафедри соціології НаУКМА та Української академії лідерства Михайло Винницький розповів про можливості та особливості навчання в останній.

58. Чадюк М. Нестереотипна історія – англійською / Марія Чадюк // День. – 2021. – 5 лютого (№ 19–20). – <https://day.kyiv.ua/ru/article/obshchestvo/nestereotipna-istoriya-angliyskoyu>

Завідувачка кафедри історії Національного університету "Києво-Могилянська академія" Наталія Шліхта про запуск безкоштовного англomовного онлайн-курсу з історії України. Над ним працювали викладачі Національного університету "Києво-Могилянська академія", студія онлайн-освіти EdEra та Український інститут.

Журнали

59. Агєєва В. П. Геніальна бунтарка. Марко Вовчок проти патріархальності в житті й літературі / Віра Агєєва // Український Тиждень. – 2021. – 27 січня – 3 лютого (№ 5). – С. 37–41. – <https://tyzhden.ua/History/251434>

60. Брюховецька Л. І. "Фата моргана": помічати найістотніше / [Лариса Брюховецька] // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 23.

61. Буадзе З. Заза Буадзе: "Було давнє бажання зняти фільм про жінку" : [інтерв'ю] / бесіду ведуть Лариса Брюховецька і Олександр Саква // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 24–28.

62. Гнатюк О. "До української нації важливо залучати всіх, хто бачить себе в ній" : [інтерв'ю] / текст: Олександр Куриленко ; фото: Тарас Подолян // Країна. – 2021. – 25 лютого (№ 8). – С. 24–26. –

https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_do-ukrayinskoyi-naciyi-vazhlivo-zaluchati-vsih-hto-bachit-sebe-v-nij/1016499

63. Голуб А. Чи готові українці до масових протестів / Андрій Голуб // Український Тиждень. – 2021. – 3–10 лютого (№ 6). – С. 8–9. – <https://tyzhden.ua/Society/251462>

Коментар Івана Гомзи, викладача кафедри політології НаУКМА та завідувача кафедри публічного урядування Київської школи економіки.

64. Іванишина Л. І. Олег Шульга: "Я – актор, і зі сцени потрапив на війну" / Лариса Іванишина ; записала Валерія Бурлакова // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 32–34.

65. Єрмоленко В. А. Леся / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2021. – 25 лютого (№ 8). – С. 3.

66. Канівець А. О. Гламурна казка про відьом та мишей / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 13–14.

67. Канівець А. О. Обличчя на екрані в контексті імперської політики СРСР / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 41–44.

68. Котенок В. М. Ризикнули і виГРАли! / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 18–19.

69. Лютий Т. В. Драматичний індивідуалізм / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2021. – 19 лютого (№ 7). – С. 37. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/251489>

70. Лютий Т. В. Жерці мистецтва / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2021. – 5 лютого (№ 5). – С. 33. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/251432>

71. Лютий Т. В. Мовне питання Сковороди / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2021. – 26 лютого (№ 8). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/251539>

72. Лютий Т. В. Усвідомлюючи світ / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2021. – 12 лютого (№ 6). – С. 39. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/251452>

73. Хавронюк М. І. "Одне рішення Конституційного суду – і сотні топпосадовців полегшено видихають" : [інтерв'ю] / текст: Таміла Михеєва ; фото: Тарас Подолян // Країна. – 2021. – 11 лютого (№ 6). – С. 16–19. – https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_odne-rishennya-konstitucijnogo-sudu-i-sotni-topposadovciv-polegsheno-vidihayut/1014287

74. Швець Ю. Ю. Дитяче пригодницьке кіно: про що мріють дорослі й діти? / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2021. – № 2. – С. 10–12.

75. Шелест Я. 35 тисяч смертей пов'язують із коронавірусом / Яна Шелест // Газета по-українськи. – 2021. – 25 лютого (№ 8). – С. 4. – https://gazeta.ua/articles/ukraine-newspaper/_35-tisyach-smertej-povyazuyut-iz-koronavirusom/1016719

Зміну рівня смертності під час епідемії коментує викладачка НаУКМА Ірина Курило.

Інтернет-ресурси

76. Агєєва В. П. Леся Українка – 150 років. Як радянська цензура зліпила свій образ письменниці [електронний ресурс] / Віра Агєєва // BBC Україна. – Електронні дані. – 2021. – 24 лютого. – <https://www.bbc.com/ukrainian/blogs-56041227>

77. Великий ефір Василя Зими. 15 лютого [електронний ресурс] : [відеофайл] // Еспресо. – Електронні дані. – 2021. – 15 лютого. – <https://espresso.tv/video/280463>

Олексій Гарань, науковий директор Фонду Демократичні ініціативи імені Ілька Кучеріва, професор політології НаУКМА в ефірі телеканалу Еспресо.

78. Великий ефір Василя Зими. 23 лютого [електронний ресурс] : [відеофайл] // Еспресо. – Електронні дані. – 2021. – 24 лютого. – <https://espresso.tv/video/280687>

В ефірі телеканалу Еспресо Олексій Гарань – професор політології Національного університету "Києво-Могилянська академія" та інші.

79. Відейко М. Ю. Трипілля без міфів. Михайло Відейко про міста і життя трипільців [електронний ресурс] : [інтерв'ю] // Zaxid.Net. – Електронні дані. – 2021. – 19 лютого. – https://zaxid.net/tripillya_bez_mifiv_n1514719

Інтерв'ю з Михайлом Відейком, викладачем кафедри археології НаУКМА.

80. Гандзій О. "Це – антиукраїнський реванш" [електронний ресурс] / Олександр Гандзій // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 4 лютого. – https://gazeta.ua/articles/politics-newspaper/_ce-antiukrayinskij-revansh/1012446

Коментар професорки НаУКМА Лариси Масенко щодо скасування постанови Кабінету міністрів про запровадження українського правопису в травні 2019.

81. Гарань О. В. Вирок Стерненку. Чому не можна допустити крові на Банковій [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2021. – 27 лютого. –

<https://nv.ua/ukr/opinion/medvedchuk-sternenko-yakimi-budut-naslidki-protestiv-novini-ukrajini-50144559.html>

82. Гарань О. В. Два проколи Зеленського. Що мене зачепило найбільше? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2021. – 2 лютого. – <https://nv.ua/ukr/opinion/zelenskiy-interv-yu-yak-vidpovidav-prezident-na-kanali-nvo-novini-ukrajini-50139230.html>

83. Гарань О. В. Олексій Гарань про те, як боротися з "м'якою силою" Росії – інтерв'ю "ДС" [електронний ресурс] / спілкувався Денис Сарбей // Ділова столиця. – Електронні дані. – 2021. – 9 лютого. – <https://www.dsnews.ua/ukr/interviu/oleksiy-garan-shchob-uspishno-protidiyati-rosiji-v-infoviyni-potribni-ne-lishe-sankciji-a-y-mediagramotnist-10022021-415049>

Про рецепти протидії російській інформаційній агресії та синергію "Українського інституту" з Гарвардом "ДС" поговорила з науковим директором Фонду "Демократичні ініціативи", професором політології Києво-Могилянської академії Олексієм Гаранем.

84. Гарань О. В. Провокатори під Банковою – давайте називати речі своїми іменами [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2021. – 23 лютого. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/60356bede9a02/>

85. Голод І. РФ воює з Україною й у судах: замахнулася на правопис [електронний ресурс] / Ігор Голод // Український тижневик «Міст». – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – <http://meest-online.com/ukraine/society/rf-voyuje-z-ukrajinoyu-j-u-sudah-zamahnulasya-na-pravopys/>

Коментар викладачки НаУКМА Лариси Масенко щодо задоволення Окружним адміністративним судом Києва (ОАСК) позову про скасування постанови уряду про схвалення українського правопису, розробленого національною комісією та схваленого Національною академією наук (НАНУ) та Міністерством освіти та науки (МОН) України.

86. Давиденко Є. Коли українці отримуватимуть зарплати, як у Польщі: прогноз експертів [електронний ресурс] / Євгенія Давиденко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 15 лютого. – https://gazeta.ua/articles/economics/_koli-ukrayinci-otrimuvatimut-zarplati-yak-u-polschi-prognoz-ekspertiv/1014877

Олексій Геращенко, викладач Києво-Могилянської бізнес-школи про причини різниці українських та європейських зарплат.

87. Джулай Д. Лесі Українці 150: невідомі факти змусять вас подивитися на письменницю по-новому [електронний ресурс] / Дмитро Джулай // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 25 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/lesia-ukrainka-150-rokiv-nevidomi-fakty/31120122.html>

Викладачка кафедри літературознавства НаУКМА Віра Агеєва про приписування Лесі Українці перекладів Маніфесту комуністичної партії та перекладів українською творів Максима Горького.

88. Дудченко А. Початок вакцинації відклали [електронний ресурс] / Анна Дудченко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 18 лютого. – https://gazeta.ua/articles/ukraine-newspaper/_pochatok-vakcinaciyi-vidklali/1015388

Лікар-інфекціоніст, викладач НаУКМА Володимир Курніта про вакцинацію від Covid-19 в Україні.

89. Ерохина Т. Коли Путін визнає Донбас "офіційно своїм" – прогноз експерта [електронний ресурс] / Таисія Ерохина // Comments.ua. – Електронні дані. – 2021. – 17 лютого. – <https://world.comments.ua/ua/news/russia/koli-putin-viznae-donbas-oficiyno-svoim---prognoz-eksperta-671946.html>

Олексій Гарань, науковий директор Фонду Демократичні ініціативи імені Ілька Кучеріва та професор політології НаУКМА, коментує можливе приєднання Донецької і Луганської областей до складу РФ.

90. Єрмоленко В. А. Маємо прагнути стати лідером у Східній Європі – Єрмоленко [електронний ресурс] / автор тексту: Анатолій Гаєвський // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 4 лютого. – https://gazeta.ua/articles/life/_mayemo-pragnuti-stati-liderom-u-shidnij-evropi-ermolenko/1012500

91. Єрмоленко В. А. Російський імперський лібералізм [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Новое время. – Електронні дані. – 2021. – 2 лютого. – <https://nv.ua/ukr/opinion/protesti-v-rosiji-2021-shcho-potribno-znati-pro-liberaliv-v-rosiji-ostanni-novini-50139004.html>

92. Єрмоленко В. А. У нашій культурі присутнє внутрішнє мандрівництво. Це і добре, і не дуже [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 8 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/54582/u-nashij-kulturi-prisutnye-vnutrishnye-mandrivnictvo-ce-i-dobre-i-ne-duzhe>

93. Єрмоленко В. А. Чорнозем – наше зло. Не мотивує до боротьби за цивілізацію [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 4 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/54562/cornozem-nashe-zlo-ne-motivuye-do-borotbi-za-civilizaciyu>

94. Зазнали великих інформаційних поразок. Маємо відвоювати територію [електронний ресурс] // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 4 лютого. – https://gazeta.ua/articles/politics/_zaznali-velikih-informacijnih-porazok-mayemo-vidvoyuvati-teritoriyu/1012396

Коментар Валерія Пекаря – співзасновника Громадянської Платформи "Нова Країна", віце-президента Українського союзу промисловців і підприємців (УСПП), викладача Києво-Могилянської бізнес-школи.

95. Інфекціоніст Курпіта: вакцинуватися потрібно всім [електронний ресурс] // Obozrevatel. – Електронні дані. – 2021. – 2 лютого. – <https://www.obozrevatel.com/tv/pdsmdny210201kurpita-mp4.htm>

96. Калашник П. РНБО – велике і могутнє. Що це за орган, який може відібрати нафтопровід і «забанити» Медведчука [електронний ресурс] / Павло Калашник // Громадське телебачення. – Електронні дані. – 2021. – 24 лютого. – <https://hromadske.ua/posts/rnbo-velike-i-mogutnye-sho-ce-za-organ-yakij-mozhe-vidibrati-naftoprovid-i-zabaniti-medvedchuka>

Професор політології Києво-Могилянської академії, доктор історичних наук Олексій Гарань про роль РНБО за часів президентства Кучми, Ющенка, Януковича, Порошенка.

97. Куліков П. Як COVID-19 впливає на уявлення про маскулінність – дослідження ПРООН в Україні [електронний ресурс] : [аудіофайл] / ведучий Павло Куліков // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2021. – 24 лютого. – <https://hromadske.radio/podcasts/hromadska-hvylya/yak-covid-19-vplyvaie-na-uiavlennia-pro-maskulinnist-doslidzhennia-proon-v-ukraini>

Кандидатка соціологічних наук, доцентка кафедри соціології Києво-Могилянської академії, гендерна експертка Української Гельсінської спілки з прав людини, авторка книги про маскулінність "Захисники галактики" Тамара Марценюк про кризу маскулінності і вплив на неї епідемії коронавірусу.

98. Майбутній суперник: чи може Дмитро Разумков перейти дорогу Зеленському [електронний ресурс] // 24 канал. – Електронні дані. – 2021. – 12 лютого. – https://novyny.24tv.ua/dmitro-razumkov-mozhe-pereyti-dorogu-zelenskomu_n1539877

Олексій Гарань, науковий директор Фонду Демократичні ініціативи імені Ілька Кучеріва та професор політології НаУКМА, про шанси Дмитра Разумкова на самостійну політичну кар'єру.

99. Масенко Л. Т. Еліта, псевдоеліта і народ в сучасній Україні. Коли діждемося Вашингтона? [електронний ресурс] / Лариса Масенко // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 2 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/elita-psevdoelita-narod-ukrayina/31080910.html>

100. Масенко Л. Т. 150-літній ювілей. Леся Українка і визвольна боротьба України [електронний ресурс] / Лариса Масенко // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 20 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/lesia-ukrayinka-vyzvolna-borotba-ukrayiny/31109525.html>

101. Ми не знаємо, чим і коли вакцинуватися – медики не готові до щеплення від Covid-19 [електронний ресурс] // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 16 лютого. – https://gazeta.ua/articles/health/_mi-ne-znayemo-chim-i-koli-vakcinuvatisya-mediki-ne-gotovi-do-sheplennya-vid-covid19/1015146

Лікар-інфекціоніст, викладач НаУКМА Володимир Курніта про причини відмови українців від вакцинації проти Covid-19.

102. Остаповець Г. Курніта: через 2–3 тижні Україну накриє нова хвиля COVID-19. Коротко про те, з чого почалося і як переживемо [електронний ресурс] / Галина Остаповець // Obozrevatel. – Електронні дані. – 2021. – 20 лютого. – https://news.obozrevatel.com/ukr/society/v-ukraini-pochinaetsya-druga-hvilya-epidemii-koronavirusu-v-bukovel-mogli-zavezti-britanskij-shtam-infektsionist.htm?utm_source=Telegram&utm_medium=channel&utm

Лікар-інфекціоніст, викладач НаУКМА Володимир Курніта про ситуацію з поширенням Covid-19 в Україні.

103. Пекар В. О. Зеленський обмежив здатність РФ вести війну. Її відповідь буде жорсткою [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/54553/zelenskij-obmezhiv-zdatnist-rf-vesti-vijnu-iyi-vidpovid-bude-zhorstkoyu>

104. Пекар В. О. Золотої доби ніколи не було. Найкращий час людства є нині [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 1 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/54543/zolotoyi-dobi-nikoli-ne-bulo-najkraschij-chas-lyudstva-ye-nini>

105. Пекар В. О. Порошенко має стосунок до протестів за Стерненка, як США – проти Лукашенка [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 25 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/54670/poroshenko-maye-stosunok-do-protestiv-za-sternenka-yak-ssa-proti-lukashenka>

106. Політолог пояснив чому Разумков з'явився в соціопитуваннях як "кандидат у президенти" [електронний ресурс] // Час.UA. – Електронні дані. – 2021. – 10 лютого. – <http://timeua.com/news/2/64654.html>

Поява Разумкова в соціопитуванні як кандидата в президенти може бути технічно-політичним кроком. Про це заявив політолог та завідувач кафедри міжнародних відносин Києво-Могилянської академії Максим Яковлєв.

107. Путін та Лукашенко: перспективи відносин між стратегічними партнерами. Міжнародний огляд з Юрієм Фізером [електронний ресурс] : [відео] // Еспресо. – Електронні дані. – 2021. – 27 лютого. – <https://espresso.tv/video/280731>

Максим Яковлєв, кандидат політичних наук, доцент, завідувач кафедри міжнародних відносин та директор Школи політичної аналітики НаУКМА у програмі телеканалу Еспресо.

108. Рябошапка В. Падение рейтинга Зеленского и битва за власть: чего ждать дальше [електронний ресурс] / Виталий Рябошапка // Realist.online. – Електронні дані. – 2021. – 15 лютого. – <https://realist.online/news/padenie-rejtinha-zelenskoho-i-bitva-za-vlast-cheho-zhdad-dalshe>

Олексій Гарань, науковий директор Фонду Демократичні ініціативи імені Ілька Кучеріва та професор політології НаУКМА, коментує тенденції падіння рейтингу влади.

109. Савченко Г. Блокада "каналів Медведчука". Захист України чи наступ на свободу слова [електронний ресурс] / Гліб Савченко // BBC News Україна. – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – <https://www.bbc.com/ukrainian/news-55922369>

Коментар професора НаУКМА Олексія Гараня з приводу закриття каналів 112, ZIK і NewsOne.

110. Саєвич І. Чому освітяни масово відмовляються від вакцинації проти коронавірусу – сюжет [електронний ресурс] / Ірина Саєвич, Ольга Дунська, Анна Несебра // 5 канал. – Електронні дані. – 2021. – 1 лютого. – <https://www.5.ua/suspilstvo/chomu-osvitiany-masovo-vidmovliaiutsia-vid-vaktsynatsii-proty-koronavirusu-siuzhet-235669.html>

Викладач Школи охорони здоров'я НаУКМА Володимир Курніта про тривалість збереження необхідного рівня антитіл від Covid-19 після перенесеної хвороби.

111. Серeda С. Хід Оксаною Марченко: для чого дружина Медведчука пішла у політику? [електронний ресурс] / Софія Серeda // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 26 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/dlya-chogo-oksana-marchenko-pishla-v-polityku/31121989.html>

Професор політології Києво-Могилянської академії, науковий директор фонду «Демократичні ініціативи» Олексій Гарань про можливість політичної кар'єри для Оксани Марченко.

112. Сімсек А. Коли в Україні розпочнеться нова хвиля коронавірусу і що очікувати: прогноз епідеміолога [електронний ресурс] / Анастасія Сімсек // 24 канал. – Електронні дані. – 2021. – 20 лютого. – https://healthy.24tv.ua/koli-ukrayini-rozpochnetsya-nova-hvilya-koronavirusu-shho-ochikuvati_n1548178

Лікар-інфекціоніст, викладач школи охорони здоров'я НаУКМА Володимир Курніта розповів, наскільки швидко нова хвиля COVID-19 пошириться іншими областями України і коли очікувати нові спалахи.

113. Старт вакцинації: кого і як в Україні будуть прищеплювати від коронавірусу [електронний ресурс] // РБК-Україна. – Електронні дані. – 2021. – 15 лютого. – <https://daily.rbc.ua/ukr/show/start-vaktsinatsii-kogo-ukraine-budut-privivat-1613162477.html>

Лікар-інфекціоніст, викладач Школи охорони здоров'я НаУКМА Володимир Курніта про причини небажання вакцинуватися від Covid-19 в Україні.

114. Тимошенко Д. Sputnik V – біологічна чи політична війна Росії? [електронний ресурс] / Денис Тимошенко // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 10 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/31095640.html>

Володимир Курніта, лікар-інфекціоніст, викладач Школи охорони здоров'я Національного університету "Києво-Могилянська академія" про російську вакцину від коронавірусу Sputnik V.

115. Троянов С. В Україні з'являться професійні переклади філософських творів – від Аристотеля до Канта [електронний ресурс] / Станіслав Троянов // На часі. – Електронні дані. – 2021. – 18 лютого. – <https://nachasi.com/2021/02/18/philosophical-works-ukrainian/>

Філософ, письменник, викладач НаУКМА, лауреат премії Шевельова **Тарас Лютий** про спільну програму перекладів і публікації філософської літератури, яку запустили культурна інституція "Міжвухами" та видавництво "Темпора".

116. У всьому винен "Буковель": медик пояснив катастрофу із Covid-19 на Прикарпатті [електронний ресурс] // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 19 лютого. – https://gazeta.ua/articles/health/_u-vsomu-vinen-bukovel-medik-poyasniv-katastrofu-iz-covid19-na-prikarpatti/1015861

"Збільшення кількості хворих там – результат непродуманої політики щодо відкриття "Буковелю", куди приїжджають не тільки українці, але і європейці. Там були поляки і британці, не виключено, що могли завезти туди нові штами вірусу, зокрема і британський", – коментар лікаря-інфекціоніста, викладача Школи охорони здоров'я НаУКМА **Володимира Курпіти**.

117. У лютому в Україні щоденна кількість захворілих на коронавірус може сягнути 11 тисяч людей – Курпіта [електронний ресурс] // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2021. – 5 лютого. – <https://hromadske.radio/news/2021/02/05/u-liutomu-v-ukraini-shchodenna-kil-kist-zakhvorilykh-na-koronavirus-mozhe-siahnuty-11-tysiach-liudey-kurpita>

У лютому в Україні може зрости кількість захворілих на коронавірус до 10-11 тисяч на добу, якщо люди не дотримуватимуться протиепідемічних правил. Таку думку в етері Громадського радіо висловив лікар-інфекціоніст та колишній очільник Центру громадського здоров'я, викладач Школи охорони здоров'я НаУКМА **Володимир Курпіта**.

118. Україна не досягла колективного імунітету проти коронавірусу – лікар [електронний ресурс] // УНІАН. – Електронні дані. – 2021. – 20 лютого. – <https://covid.unian.ua/imunitet-proti-koronavirusu-ukrajina-ne-dosyagla-kolektivnogo-imunitetu-vid-koronavirusu-likar-11328482.html>

Лікар-інфекціоніст, викладач школи охорони здоров'я НаУКМА **Володимир Курпіта** розповів про колективний імунітет від коронавірусу в українців.

119. Чому виборець ОПЗЖ не протестує через санкції для Медведчука? [електронний ресурс] : [аудіо] // Новое время. – Електронні дані. – 2021. – 22 лютого. – <https://podcasts.nv.ua/ukr/episode/1851.html>

Максим Яковлєв, кандидат політичних наук, доцент, завідувач кафедри міжнародних відносин та директор Школи політичної аналітики НаУКМА у програмі Новий вечір.

120. Щур М. Головне у Майданах – рух до демократії. Конференція українців у Гарварді [електронний ресурс] / Марія Щур // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/demoratija-maidan-ukrajina-harvard/31082908.html>

На думку київського професора, викладача НаУКМА Олексія Гараня, не кожен масовий протест є Майданом, а лише той, який був спрямований проти узурпації влади, проти встановлення авторитарної системи, за збереження демократичних свобод.

121. Щур М. "Це надовго": Україна створює Центр протидії дезінформації [електронний ресурс] / Марія Щур // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 21 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/centr-protydiji-dezinformaciji-rosiji/31112156.html>

Євген Федченко, директор Могиланської школи журналістики і керівник проєкту StopFake, про важливість співпраці на міжнародному рівні для запобігання російської пропаганди.

122. Щур М. "Якщо демократії себе не захистять, не буде свободи". Як спільно боротися проти дезінформації? [електронний ресурс] / Марія Щур // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2021. – 12 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/protydiya-dezinformatsiyi/31098847.html>

Викладач кафедри літературознавства НаУКМА Володимир Єрмоленко про боротьбу з російською дезінформацією.

123. Якою бачили українську ділову мову 100 років тому [електронний ресурс] // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 3 лютого. – https://gazeta.ua/articles/istoriya-movi/_akoyu-bachili-ukrayinsku-dilovu-movu-100-rokiv-tomu/1012203

Професорка НаУКМА Лариса Масенко про словник "Фразеологія ділової мови" Валер'яна Підмогильного та Євгена Плужника 1926 року видання.

124. Gazeta.ua запускає проєкт на Youtube [електронний ресурс] // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2021. – 2 лютого. – https://gazeta.ua/ru/articles/life/_gazetaua-zapuskaet-proekt-na-youtube/1012189

Перший випуск програми "БОЧКА. Розмова по-українськи" з українським письменником, перекладачем, культурологом і філософом, викладачем НаУКМА Володимиром Єрмоленком.

Бюлетень підготували

співробітниці інформаційно-бібліографічного відділу

Наукової бібліотеки НаУКМА

Копитова О.О., Олофінська О.В., Павлів Н.Г.

www.library.ukma.edu.ua

E-mail: library@ukma.edu.ua

Tel: +38 (044) 425-60-35